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اعاده پرونده »سعید مرتضوی« به دادسرا
وکیل مدافع چند تن از کارگران یک شرکت تولیدی در چابهار از اعاده پرونده مدیرعامل سابق سازمان تامین اجتماعی 
به شعبه 15 بازپرســی دادســرای کارکنان دولت خبر داد. مصطفی ترک همدانی اظهار کرد: در حین رسیدگی به این 
پرونده توسط قاضی حیدری رییس شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت، مشخص شد که نواقصی در پرونده وجود دارد. 
وی افزود: پرونده مدیرعامل ســابق ســازمان تامین اجتماعی برای تکمیل تحقیقات به شعبه 15 بازپرسی دادسرای 
ویژه رســیدگی به جرایم کارکنان دولت اعاده شــد. بر اساس این گزارش، تاکنون سه جلســه برای رسیدگی به پرونده 
مدیرعامل ســابق سازمان تامین اجتماعی در شــعبه 1057 ویژه رســیدگی به جرایم کارکنان دولت به ریاست قاضی 

حیدری و به صورت غیرعلنی برگزار شــده است. در جلسه نخست دادگاه که 25 آبان ماه برگزار شد، سعید مرتضوی با حضور در جمع خبرنگاران گفته 
بود: موضوع جلســه دادگاه دو مطلب بود؛ یکی شکایت گروه پالیزدار علیه من و دیگری شکایت وکیل ســازمان تامین اجتماعی و موضوع تحقیق و 
تفحص مجلس بود. مدیرعامل سابق سازمان تامین اجتماعی افزوده بود: در ابتدای جلسه نماینده دادستان کیفرخواست هر دو موضوع را قرائت کرد 
و بنا به تشخیص رئیس دادگاه ابتدا گروه پالیزدار شامل عباس پالیزدار و وکیل مدافع وی و چند نفر دیگر از جمله مصطفی ترک همدانی، حاج محمود 
عطار و ترک همدانی به وکالت آقای ترابی و سایر افراد گروه پالیزدار که از بنده شاکی بودند، شکایت شان را مطرح کردند. شکایت آن ها دو موضوع بود 
که در دو بند از سوی دادستان تهران بررسی شد؛ یکی افترا و دیگر اینکه آن ها اعتراض کردند که چرا از منزل شان بازرسی به عمل آمده است که پس 

از تفهیم اتهام بنده از خود دفاع کردم.

اجتهاد با اجازه مراجع حاصل می شود 
حجت الاسلام والمسلمین سیدمهدی طباطبایی، اســتاد اخلاق و عضو جامعه روحانیت مبارز در نامه ای سرگشاده به 
فقهای شورای نگهبان به برخی نکات پیرامون موضوع احراز صلاحیت ها اشاره کرد. متن نامه حجه الاسلام والمسلمین 

طباطبایی به فقهای شورای نگهبان به این شرح است: حضور محترم فقهای شورای نگهبان دامه التوفیقاته
از آنجائی که اخیرا به خاطر بحث احراز صلاحیت )در باب اجتهاد( مطالب متفاوتی از سوی برخی فقها و حضرات آیات شنیده 
می شود بر خود لازم دانستم چند جمله ای را جهت یادآوری و تذکر عرض نمایم. فقاهت و اجتهاد در درس علما و در جریان 
مباحثات علمی حوزه های علمیه حاصل می شود پس لازم است اجازه مراجع در مورد اجتهاد را در اولویت و ملاک بر تشخیص 

خود و حتی مقدم بر امتحان قرار دهید. اینکه درباره تایید مراجع در باب اجتهاد افراد، مثال های زید و عمری گفته شود، بسیار رفتار ناصواب و نامناسبی است 
چرا که روش تایید اجتهاد فرد در حوزه های علمیه همیشه همین بوده و صلاح نظام مقدس اسلامی که در راس آن فقیه، مجتهد و مرجع عالیقدر قرار دارد نیز 
همین است. اجتهاد فقهای محترم شورای نگهبان از طریق تایید چند عالم یا مرجع بوده است و به این طریق اجتهاد افتخار می کنند و حق هم همین است. 
بنابراین صلاح نیست که اجازه فقها و مراجع را فقط مربوط به آخوندی اعلام کنیم و برای تایید روش خود با مثال طبابت، موضوع خود را اثبات کنیم که این 
مطلب بسیار سنگین و دور از شان حکومتی است که فقیه جامع الشرایط در راس آن است و خدایی ناکرده بر اذهن جامعه اینگونه القا می شود که آقایان تشخیص 
خود را مقدم بر تشخیص و اجازات مراجع که زعیم حوزه های علمیه شیعه می باشند می دانند. در پایان امیدوارم اجازه ندهید مصالح سیاسی بر روش های اصیل 
حوزوی که حضرات عالی هم از آن بهره برده اید تاثیرگذار شود که در آینده با مشکلات جدی روبرو خواهیم شد و خسارت آن به هیچ وجه جبران پذیر نخواهد بود.

 اسلام هنر را قبول دارد 
و به آن تشویق می کند

حضرت آیت اللــه خامنه ای »تحقیــق، عمق یابی و 
تبیین فقه هنر برای جامعــه« را کاری مبارک و لازم 
خواندند و فرمودند: فقه، متکفّــل همه امور زندگی 
بشر اســت و هنر نیز یکی از همین امور است که باید 

فقه به آن بپردازد.
بیانات رهبر معظم انقلاب اســلامی در دیدار دست 
اندرکاران همایش ملّی »فقــه هنر« که در تاریخ 21 
دی 1394 برگزار شــده بــود، صبح امــروز در مرکز 
همایــش های غدیر دفتــر تبلیغات اســلامی حوزه 

علمیه قم، منتشر شد.
حضرت آیــت الله خامنه ای در این دیدار با اشــاره به 
اهمیت موضوع هنر و اظهار خرسندی از ورود حوزه 
علمیه به مقوله فقه هنر، فرمودند: هنر، امری مبارک 
و انســانی، زاییده ی تخیل قــوی و ذوق وافی و جزء 
زندگی انســان اســت و در میان فقها و در حوزه های 
علمیه نیز همواره هنرمندان برجســته ای در شاخه 

شعر و ادب وجود داشته اند.
رهبر انقــلاب، »تحقیــق، عمق یابــی و تبیین فقه 
هنر بــرای جامعه« را کاری مبــارک و لازم خواندند و 
خاطرنشــان کردند: فقه، متکفّل همــه امور زندگی 
بشر اســت و هنر نیز یکی از همین امور است که باید 

فقه به آن بپردازد.
ایشان لازمه اســتنباط احکام و اظهارنظر فقهی در 
خصوص مقولات هنری را آشنایی فقیه با هنر و حد و 
مرزهای آن دانستند و افزودند: اسلام نه تنها هنر را 
قبول دارد بلکه به آن تشویق نیز می کند و نمونه های 
تاریخی آن، نشاندهنده همین توجه و تشویق است.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به آمیخته بودن 
هنر با جوامع بشــری امروز و آثار مستقیم آن در فکر، 
روح و سبک زندگی انسان، گفتند: در خصوص برخی 
فتاوای معروف در مسائل هنری با دقت و عمق یابی 

می توان به حرفهای تازه و نویی رسید.
رهبر انقــلاب در خصوص الزامات نــوآوری در فقه 
هنر تأکیــد کردند: باید مســأله »انضبــاط فقهی« 
به طور جدی مورد توجه باشــد و بدون تأثیر گرفتن از 
جوّ عمومی، و با اســتفاده از اصول و روش استنباط 
فقهــای شــیعه در مراجعــه به کتــاب و ســنّت، در 

خصوص فقه هنر نیز به نتایجی رسید.
ایشان همچنین با تقدیر از پایه گذاری سنت حسنه 
تفقه در هنر و برگزاری همایــش فقه هنر، خطاب 
به دســت اندرکاران این همایش تأکید کردند: این 
کار بایــد خیلــی زودتــر از اینها انجــام می گرفت و 
اکنون که آغاز شده اســت، باید آن را بدون توقف 

دنبال کنید.

لغوهمهتحریمهایهستهاییعنی80درصدکلتحریمها
آژانسگزارشراستیآزماییخودراجمعهاعلاممیکند

عباس عراقچی امروز و در آستانه اجرایی شدن برجام  در سخنانی درخصوص 
توافق هسته ای و اجرایی شدن برجام توضیح داد. عراقچی در این سخنان خبر 
داد: قرار است آژانس بین المللی انرژی اتمی تا روز جمعه به راستی آزمایی های 
خود درباره ایران خاتمه و گزارش خود را ارائه دهد. رئیس ستاد پیگیری اجرای 
برجام گفت که روز اجرایی شدن برجام طی یک بیانیه مشترک توسط محمد جواد 
ظریف وزیرخارجه ایران و فدریکا موگرینی مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
رسما اعلام می شود و اگر شرایط مهیا باشد صدور این بیانیه همراه با واقعه ای 

همچون جمع شدن وزرای کشورها خواهد بود. 
عراقچی در این سخنان ضمن تشریح اقداماتی که طی ماه های گذشته برای 
اجرای برنامه جامع اقدام مشترک انجام شده است گفت: ما بعد از میل به توافق 
در وین مسیر چند ماهه ای را از 14 جولای طی کرده ایم و در این مسیر کارهای 
بســیار سختی انجام شــده اســت. به گفته وی در یک فاصله 90 روزه کشورها 
مراحل قانونی مربوط به تصویب برجام را انجام داده اند. عراقچی درباره موضوع 
تحریم ها گفت: کار دیگر آنها که بسیار پیچیده بود تهیه و تدوین شیوه نامه ها و 
اصول راهنمای لغو تحریم ها و قراردادن آن در دسترس عموم بود. وی با بیان 
اینکه تحریم ها شبکه بسیار پیچیده در لایه ها و شکل های مختلف دارند، اظهار 
داشت: این تحریم ها شامل تحریم های اتحادیه اروپا، آمریکا و شورای امنیت 
سازمان ملل است؛ ضمن اینکه تحریم های آمریکا بخشی از آن تحریم های 
اولیه است که مروط به بعد از انقلاب است و بخش دیگر تحریم های ثانویه که 

مربوط به هسته ای است.
عراقچی اضافه کرد: با توجه به اینکه این تحریم ها با هم تداخل داشتند دقیقا 
باید مشــخص می شــد که تحریم ها وقتی به تحریم های برجام لغو شوند چه 
اتفاقی می افتد و بنگاه های اقتصادی چگونه می توانند با ایران کار کنند و این 

مساله حتی بعد از برجام هم کلاف سردرگمی است. 
این دیپلمات کشورمان درخوص لغو تحریم ها تاکید کرد: تحریم هایی که باقی 
می ماند نسبت به آنهایی که برداشته می شود بسیار کمتر است و در واقع تحریم 
های ثانویه که همان تحریم های مرتبط با هسته ای است و بیش از 80 درصد 

تحریم ها را شامل می شود اکنون برداشته خواهد شد.
عراقچی در ادامه اظهار داشــت: یکــی از موارد تداخل تحریــم ها، مربوط به 
تحریم های اولیه و ثانویه آمریکاســت؛ درباره تحریم هــای اولیه اتباع آمریکا 
کماکان نمی توانند با ایران روابط اقتصادی داشته باشند اما تحریم های ثانویه 
برای کشورهای دیگر است که با اجرای برجام این تحریم ها برداشته می شود.

طرفمقابلبهتعهداتخودعملکرد
معــاون وزیر امور خارجه در بخش دیگری از ســخنانش به تحرکات لابی های 

مخالف ایران در آمریکا پرداخت و با اشاره به بیانیه روز گذشته دفتر اوباما تصریح 
کرد: اتفاق بزرگی که دیروز افتاد صدور بیانیه دفتر رئیس جمهور آمریکا درباره 
یکی از قوانینی بود که از دولت می خواست به اسم شفافیت بر مسائل تروریسم، 
هیچ تحریمی را از هیچ فرد ایرانی برندارد تا گزارش آن به کنگره ارائه شــود که 

این مصوبه خلاف بین برجام است.
عراقچی گفت: این در حالی است که بیانیه صادر شده از سوی رئیس جمهوری 
آمریکا به طور صریح گفت که اگر این طرح تصویب شود رئیس جمهور آن را وتو 
می کند و این سند محکمی است که می گوید هر قانونی که مانع اجرای موفق 
برجام شود رئیس جمهور وتو خواهد کرد. عراقچی همچنین با اشاره به نامه جان 
کری به ظریف در این خصوص یادآور شد: وزیر خارجه آمریکا در نامه خود گفته 
اســت که ما راه های مختلفی داریم که یکی از آنها متوقف کردن اجرای قانون 
اســت و این کار دیگری بود که طرف مقابل انجام داد تا مانع از بازگشــت مجدد 

تحریم ها به هر بهانه ای شود.
معاون وزیر امور خارجه بسته شدن پی.ام.دی را تعهد بزرگ طرف مقابل عنوان 
کرد و گفت پــی.ام.دی یکی از پیچیده ترین پرونده های تاریخ سیاســی ایران 
است که متشکل از مجموعه ای اسناد جعلی است که طبق آن می گفتند برنامه 
هسته ای ایران ابعاد نظامی دارد. رئیس ستاد پیگیری اجرای برجام خاطرنشان 
کرد: آنها تعهد کرده بودند که با قطعنامه جدید این پرونده را ببندند و در این راستا 
مراحل پیچیده ای طی شــد که حتما از داستان های جالب تاریخ ایران خواهد 

بود و برخلاف باور خیلی ها پی.ام.دی بسته شد. 

ثابتشدکهبرجامناقضبرنامهموشکینیست
عراقچی در ادامه خاطرنشان کرد: نگرانی دیگر درباره برنامه موشکی ایران بود 
که آن هم مرتفع شد و برخی نگرانی را داشتند که آیا برجام دامنه موشکی را در بر 
می گیرد و اگر ما برنامه موشکی را ادامه دهیم تحریم ها بر می گردد یا نه و پس 
از اینکه تست موشک عماد اتفاق افتاد همه تردیدها پایان یافت و بعد از آن هم 

آمریکا و هم اروپا به صراحتا گفتند که برجام نقض نشده است.
رئیس ســتاد پیگیری اجرای برجام خاطرنشــان کرد: همه آنهــا گفتند که این 
اقدام محکوم اســت ولی خلاف برجام نیســت؛ بنابر این آنها طبق برجام نمی 
تواننــد ایران را تحریم کنند ولی طبق قطعنامه ها مــی توانند.  معاون وزیر امور 
خارجه گفت: طی چند ماه گذشــته واقعیاتی در صحنه عمــل رخ داد و ما را به 
این اطمینان نشــاند که طرف مقابل تا اینجا به تعهدات خود پایبند بوده و ما هم 

تعهداتمان را انجام داده ایم.
معــاون وزیــر امورخارجه این ســوال را مطرح کرد که چه عاملی موجب شــده 
کشــورهای مقابل ایران به پای میز مذاکره بیایند و با ایران به توافق برســند، از 

غنی سازی صفر به ســمت تشویق و همکاری صلح آمیز هســته ای با ایران و 
برنامه غنی ســازی ایران با هدف نیل به مرحله صنعتی پس از 15 سال برسند؟ 
عراقچی قدرت و اقتدار درونی جمهوری اســلامی ایران را عامل اصلی در این 
زمینه دانست و گفت: دنیای کنونی به کشــوری بها نخواهد داد؛ باید با قدرت 

درونی به هر جا که می خواهیم برسیم. 
وی افزود: واقعیت میدانی ایران طرف مقابل را به پای میز مذاکره کشاند. این 
واقعیت اســت که تحریم نتوانست ما را منع کند. توانایی نظامی ما به مرحله ای 
رسیده که کسی حتی فکر حمله به ایران و تهدید ما را نتواند بکند. موشک های 

ساخت ایران، دشمنان را از حمله به ما ناامید کرده است.  

برجامنتیجههمراهیقدرتودیپلماسیبود
رییس ستاد پیگیری اجرای برجام بر نادیده نگرفتن قدرت های درونی تاکید کرد 
وگفت: تاکید اجرای برجام، قدرت جمهوری اســلامی ایران است.  وی اضافه 
کرد: چرا حاضر به همکاری با ما در اراک شده اند تا آن را به نیروگاهی مدرن تر 
که پلوتونیوم کمتری تولید می کند، تبدیل کنند؟ به این دلیل که اگر در این زمینه 

همکاری نکنند ما می توانیم راه خودمان را طی کنیم. 
عراقچی توقیف دو فروند شــناور آمریکایی در شــب گذشته را مثال زد و گفت: 
همین قدرت است که موجب می شود شناور نظامی یک قدرت بزرگ را به دلیل 

ورود به قلمرو خود توقیف و بعد هم با همان قدرت و اقتدار، آن را آزاد کنیم. 
معاون وزیر امورخارجه مولفه قدرت یعنی منابع طبیعی و خدادادی اکتسابی و 
دیپلماتیک را برشمرد و گفت: دیپلماســی امکان نقد قدرت را می دهد. قدرت 
بدون نقد هیچ چیزی را به کشــور اضافه نمی کند. وی افزود: دیپلماسی بدون 
قدرت ضعیف اســت و مذاکرات دیپلماتیک بدون اتکا به منابع قدرت، باد هوا 

است و از سوی دیگر، قدرت هم بدون دیپلماسی کور است. 
عراقچی اضافه کرد: در حادثه دیشــب بلافاصله از کانال های دیپلماتیک 
مشــخص شــد جریان چیســت. اگر قرار بود هر دو طرف از طریق رســانه 
صحبت کنند مشــخص نبود در انتها چه می شود. معاون وزیر امور خارجه 
ادامــه داد: از کانال دیپلماتیک پیــام منتقل و در نهایت به بهترین شــکل 

حل و فصل شد.
رئیس ســتاد پیگیری اجرای برجام دیپلماســی را یک هنر و توانایی دانســت و 
گفت: مذاکره با 6 کشور آسان نیست. ما هم مسوول 35 سال تجربه دیپلماسی 
کشورمان هستیم. این را نباید دستکم گرفت. این هنر در ماجرای برجام توانایی 
خود را به نحو احســن نشان داد. عراقچی همچنین افزود: ایران در مسیر یک 
قدرت فرامنطقه ای حرکت می کند و انشاالله در دوران پسابرجام با قدرت بیشتر 

به سمت یک بازیگر و قدرت بزرگ بین المللی پیش خواهد رفت.

واکنش روزپیگیری روز

اگر حسن نیت ایران نبود امریکایی ها با مصیبت جدیدی مواجه می شدند
فیروزآبادی گفت: خداوند در این حادثه به امریکایی ها آموخت که تا چه حد در برابر نیروهای مقتدر جمهوری اسلامی آسیب پذیرند.

ســردار سرلشکر بسیجی  سیدحسن آقایی فیروزآبادی با اشاره به حادثه روز گذشته )سه شنبه( شــمال خلیج فارس گفت: خداوند با حادثه روز گذشته در شمال خلیج فارس یک بار دیگر بیداری و دقت 
نیروهای مســلح جمهوری اســلامی ایران را در برابر تحرکات امریکایی ها در منطقه نشان داد و به آنها آموخت که تا چه حد در برابر نیروهای مقتدر جمهوری اسلامی آسیب پذیرند و اگر درایت و حسن 

نیت فرماندهان ما نبود امروز امریکایی ها با یک مصیبت جدید مواجه می شدند.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح با اشــاره به توقیف دو فروند شناور امریکایی در محدوده آب های سرزمینی کشورمان که در شمال خلیج فارس رخ داد، افزود: آن دسته از نمایندگان کنگره امریکا که 

هر روز برای ایران مشکل جدیدی طراحی می کنند ظاهرا اطلاعات درستی ندارند و با چشم بسته و دور از واقعیت ها به ضرر ملت امریکا اقدام می کنند.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تصریح کرد: امیدوارم حادثه شمال خلیج فارس که احتمالا آخرین اشتباه نیروهای امریکایی در منطقه نیست، درسی برای سنگ اندازان در کنگره امریکا باشد.

سیاسی


